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--- Gesproken woord geldt --- 

 

Voorzitter, 

 

Vandaag bespreken we de najaarsnota. Een enkeling in deze zaal heb ik het nut van de 

afwijkingsrapportage najaarsnota in twijfel horen trekken en zelfs de mogelijke afschaffing ervan 

horen opperen. De CDA-fractie is niet van deze stroming. Wij hechten er om meerdere redenen 

waarde aan op deze manier gedurende het jaar de voortgang van plannen en de bijbehorende 

financiën te kunnen volgen. 

- Ten eerste omdat het inzicht geeft aan de Staten en haar in de gelegenheid stelt haar taak op een 

goede wijze uit te kunnen oefenen.  

- Ten tweede biedt het de mogelijkheid om in te spelen op actuele ontwikkelingen door financiële 

aanpassingen op de begroting mogelijk te maken gedurende het lopende begrotingsjaar.  

- Ten derde geeft het een beeld waar de, al dan niet financiële, realisatie stokt of juist een versnelling 

mogelijk is, zodat hierop extra inzet kan worden gepleegd. 

 

Overschot najaarsnota / toename programmareserves  

 

De najaarsnota laat een overschot zien van 17,9 miljoen euro. Dit heeft grofweg twee oorzaken. De 

eerste is dat de inkomsten uit de opcenten een plus laten zien. Een dergelijke meevaller is mooi 

meegenomen. De tweede is dat het voorspellend vermogen van de najaarsnota wordt vergroot door 

sneller af te ramen, behoudzaamheidsreserves nu al te laten vrijvallen en ook dat er met het PZG een 

kwaliteitsslag is gemaakt. Hopelijk leidt dit ertoe dat het verschil tussen de najaarsnota en de 

jaarrekening kleiner wordt – en dus niet op 35 miljoen uitkomt zoals vorig jaar. Of dit daadwerkelijk 

het geval is, zal de toekomst leren. Het CDA hoopt van harte van wel, omdat realistisch begroten en 

het tijdig financieel kunnen bijsturen de slagkracht en realisatievermogen van de provincie vergroten. 

Het is goed om te zien dat GS hiervan serieus werk maakt. Bij de behandeling van de begroting zullen 

we over het verder vergroten van de voorspellende waarde van de financiële producten nader met 

elkaar spreken.  

 

De najaarsnota laat ook zien dat de programmareserves oplopen. Zeker wat betreft de ambities op 

het gebied van groen. We roepen GS op om de mogelijkheden die er zijn om de realisatiekracht te 

vergroten, ten volle te benutten. Volle focus op de uitvoering dus. Want ambities hebben is mooi, ze 

realiseren nog veel beter. 

 

Begrotingssubsidies / bijstelling subsidieplafonds  

 

Ten aanzien van de voorgestelde begrotingssubsidies en het bijstellingen in de subsidieplafonds 

heeft het CDA nog wel een wens van technische aard. Namelijk dat bij projecten die iets minder op 

het netvlies van de Staten staan de toelichting minder summier kan zijn. De beperktheid van de 

toelichting roept namelijk allerlei vragen op die met een extra alinea aan duiding overbodig zouden 

zijn geweest. De nieuwe gedeputeerde Financiën, mevrouw Baljeu, heeft dit in de commissie B&M 

reeds toegezegd hier op te zullen letten, maar ik hecht eraan dit op deze plek nogmaals te herhalen.  



 

In de najaarsnota wordt onder meer voorgesteld de MIT-subsidie met 2,8 miljoen te verhogen. Een 

subsidieregeling voor MKB’ers die de werkgelegenheid en de innovatiekracht die Zuid-Holland heeft 

vergroot. Het CDA kan hier van harte mee instemmen. Ook zijn wij verheugd te vernemen dat het 

nieuwe kabinet voornemens is deze regeling, die wordt gevoed door gelden van het Rijk en de 

provincie, verder uit te bereiden. Wij zien dit als een kans voor Zuid-Holland om hierop vol in te 

zetten en gaan er vanuit dat de gedeputeerde mevrouw Bom deze kans met beide handen zal 

aangrijpen. 

 
Programmatische aanpak economie 

 

Zoals bekend is anderhalf jaar geleden de motie 613 aangenomen. Initiatiefnemers waren de heer 

Van Dieren (SGP & CU), mevrouw Koning (PvdA) en ikzelf namens het CDA. Titel van de motie luidde: 

‘Meer inzicht in uitvoering en bewaking financiën van aanleg Natuurnetwerk Zuid-Holland’. De 

insteek hiervan was dat bij de uitvoering van een meerjarenprogramma ook een verbeterd inzicht in 

de realisatie en bijbehorende financiën. Het tweede van de drie producten, het PZG, wordt vandaag 

aan de Staten aangeboden. Tot op heden is het CDA blij met de slag die is gemaakt en het sterk 

verbeterde inzicht dat hieruit voortvloeit.  

Mijn fractie vindt het een serieuze overweging waard een dergelijke kwaliteitsslag ook voor het 

onderdeel economie te maken. In het volle besef dat het programma economie andersoortig voor 

aard is dan infrastructuur of groen. En, ter geruststelling van de heer Schaapman - die tot mijn spijt 

vandaag voor het laatst in deze Staten zit - niet met de intentie van economie een gesloten systeem 

te maken. Tot op heden wordt economie veelal met incidentele middelen gefinancierd, terwijl de 

Europese programma's, IQ, de MIT-regeling, het ondersteunen van netwerken en het geven van 

gerichte impulsen aan de economie van Zuid-Holland een steeds structureler karakter krijgen. 

Waarbij de focus op wat echt nodig is om de economie te versterken met de tijd natuurlijk wel aan 

verandering onderhevig is.  

De besluitvorming over individuele projecten kan bij tijd en wijlen tijdrovend zijn. De samenhang 

tussen de verschillende projecten is niet altijd op slag duidelijk, terwijl die wel degelijk aanwezig is. 

Vandaar dat mijn fractie er wel voor zou voelen te bezien op welke wijze een meer programmatische 

aanpak gehanteerd kan worden, die een balans weet te vinden tussen de flexibiliteit die het 

onderdeel economie nodig heeft en het inzicht in het doel, en die de samenhang tussen de 

verschillende economische projecten weet te vergroten. We gaan in de komende periode graag het 

gesprek hierover met GS en de Staten aan. 

Tot slot, voorzitter. Volgende maand, bij de behandeling van de begroting, zullen we met elkaar het 

gesprek aangaan waar de resterende vrijgevallen middelen te laten landen. Daarbij is het CDA zich 

ervan bewust dat het, meer dan voorheen, van belang is om flexibel in te kunnen spelen op nieuwe 

ontwikkelingen uit de samenleving. Hetzelfde geldt ten aanzien van de aanvullende ambities van het 

Rijk met het binnenkort aantreden van een nieuw kabinet. Een blik op het regeerakkoord laat ziet dat 

onder meer op het terrein van duurzaamheid, energie en verstedelijking het Rijk allerlei ambities 

heeft die ze graag samen met de provincies zou willen realiseren.  

 

Voorzitter, tot zover. 


